
Algemene beschouwingen – Bastiaan de Leeuw, fractievoorzitter GroenLinks Alkmaar. 4.11.21. 

Voorzitter, 

De situatie waarin we op dit moment de begroting bespreken is wat ingewikkeld. Aan de ene kant 

doemen de verkiezingen op. Je wilt met deze begroting niet over je graf heen regeren, grote politieke 

keuzes blijven dan ook uit. Maar aan de andere kant vraagt, nee schreeuwt, de actualiteit om actie. 

Op de verschillende crisissen van dit moment moeten stevige antwoorden komen. We hebben 

natuurlijk de corona-crisis. Maar ook op het gebied van de klimaatcrisis, de wooncrisis en ook nog 

eens de biodiversiteitscrisis speelt de gemeente een belangrijke rol. En als bijkomend probleem 

hierbij hebben we ook nog eens te maken met een bestuurscrisis hier in Alkmaar. 

Voorzitter, om te beginnen met de wooncrisis. Het zit helemaal vast. En vergeet niet: ook hier gaat 

het niet om bakstenen maar om mensen! De ellende die hier achter deze crisis schuil gaat is immens. 

Denk bijvoorbeeld aan vrouwen of mannen die niet uit een ongelukkig huwelijk met huiselijk geweld 

kunnen stappen omdat er geen plek is om heen te gaan. Jongeren die klaar zijn met hun opleiding 

maar voor een groot gedeelte stil staan omdat ze tegen wil en dank nog bij hun ouders wonen. Jonge 

stelletjes waarvan hun relatie stil staat omdat er niks beschikbaar is om in samen te kunnen wonen. 

En ook statushouders die slecht kunnen beginnen met het weer opbouwen van hun leven omdat ze 

nergens heen kunnen. 

Er zit gelukkig veel in het vat. We gaan bouwen langs het Alkmaars Kanaal. En niet zo weinig ook. Dat 

is een goede zaak. Maar we maken ons flink zorgen. De twee wethouders die zich de afgelopen jaren 

het hardst hebben ingezet om de bouwplannen rondom het kanaal vorm te geven en aan te jagen 

zijn weggestuurd. Twee wethouders die hier zeer vele uren in hadden zitten, die de dossiers van A 

tot Z kenden, ze zijn niet meer. De overgebleven wethouders doen dit er nu bij. GroenLinks is bang 

dat dit gevolgen gaat hebben voor de plannen rondom het kanaal.  

We zien dit al terug in het aantal sociale huurwoningen wat er gebouwd gaat worden. 43…. 43 

sociale huurwoningen komen erbij. Gelukkig zijn het nog maar plannen en zou daar flink op gestuurd 

kunnen worden. Maar de moed zakt ons in de schoenen als we in de krant lezen dat de wethouder 

dit door middel van een convenant wil gaan doen… Wij roepen het college dan ook op om dit 

steviger aan te pakken. Zoek er desnoods een extra wethouder bij die alles rondom het kanaal gaat 

trekken. Want deze projecten hebben de volle aandacht van de gemeente nodig. 

En voorzitter daarnaast onze gebruikelijke oproep: al dan niet tijdelijke woonruimte creëren door te 

experimenten met de bestaande voorraad te vergroten. Zoals het omkatten van kantoorpanden, het 

plaatsen van tijdelijke woonunits, het splitsen van woonruimtes, etc. Er gebeurt al het één en ander. 

Maar wij vragen het college om een soort van aanvalsplan te maken om op dit vlak alles eruit te 

halen wat erin zit. Deze tijd vraagt om onorthodoxe maatregelen! Dit kan de extra wethouder er dan 

mooi bij doen. 

En dan voorzitter de klimaatcrisis. Ook dat gaat om mensen. Dieren. Die klimaatcrisis laat zich steeds 

meer gelden. En het is niet alleen maar iets ongemakkelijks. Dat het wat warmer wordt. Of soms wat 

droge periodes. De klimaatcrisis eist steeds meer slachtoffers. En zorgt ook voor steeds meer 

financiële schade. En natuurlijk losse we deze problemen in Alkmaar niet in ons eentje op. Maar we 

hebben daar wel een rol in. Het is fijn om te zien dat we in Alkmaar de afgelopen jaren een omslag 

hebben gemaakt op dit gebied. Een omslag die blijvend zal zijn. Van het enkel plukken van 

laaghangend fruit naar structurelere en grotere maatregelen. We zien dit ook terug in de begroting. 

Twee windturbines en een energieleverend geluidsscherm staan in de startblokken. En ook onze 

motie postcoderoos zijn we terug in de begroting. Fijn! Maar ook hier zijn we er nog niet. Zo moeten 



we echt stevig aan de slag als het gaat om het verspillen van grondstoffen. Willen we naar een 

circulaire economie, wat noodzakelijk is in onze strijd tegen klimaatverandering, dan moet de 

gemeente flink meer gaan doen dan informeren en stimuleren.  

En dan groen. Alkmaar blijft groener worden. Dat is mooi! Voor GroenLinks is het van groot belang 

dat we daarbij ook scherp rekening houden met de biodiversiteit. Het gaat niet goed moet de 

plantjes, insecten en andere dieren in Nederland. Aantallen nemen al jaren schrikbarend af. Een 

belangrijk antwoord hierop ligt in de stedelijk omgeving. De kwaliteitsimpuls voor het Bolwerk en het 

Victoriepark wordt een prachtige kans om meer te doen op dit gebied. En ook bij de parkenscan die 

eraan komt liggen hier mogelijkheden. Wij zullen deze plannen dan ook beoordelen langs de lat van 

biodiversiteit. 

En we weten allemaal dat meer groen helpt om de gevolgen van klimaatverandering op te vangen. 

Dat meer groen goed is voor de gezondheid en het welzijn van onze inwoners. We zijn dan ook blij 

dat nieuw te bouwen scholen groene schoolplein krijgen. Niet alleen fijn voor de kinderen op deze 

scholen maar ook voor de hele buurt. Maar we hebben in Alkmaar nog vele schoolpleinen waar nog 

heel wat vergroend kan worden! Daarom dienen we, samen met de PvdA en de CU, de motie ‘Groen 

voor alle scholen in wijken en dorpen’ in. 

En dan voorzitter, het sociaal domein. Het blijft daar spannend. Onze inzet op dit vlak is wel duidelijk. 

Het is fijn dat er vanuit Den Haag geld deze kant op gekomen is. Helaas is dit nog steeds incidenteel 

geld. We hopen dat een nieuwe regering hier een structurele invulling aan gaat geven. Dat er tegelijk 

beheersmaatregelen genomen worden is niet meer dan logisch. Maar boven alles moet blijven staan 

dat dit nooit ten koste mag gaan van de kwaliteit en toegankelijkheid van de zorg.  

Voorzitter, ik wil mijn betoog afsluiten met het wijden van wat woorden aan de bestuurscrisis hier in 

Alkmaar. De meerderheid van deze raad heeft helaas besloten dat twee hard werkende, betrokken 

en kundige wethouders naar huis zijn gestuurd. Erg spijtig, erg hard. Maar daar hebben we ons bij 

neer te leggen.  

Het waren twee wethouders die een uitgebreide portefeuille aan onderwerpen onder hun hoede 

hadden. Met het wegsturen van deze twee wethouders heeft het college veel aan bestuurskracht 

ingeboet. Alkmaar heeft nu evenveel wethouders als Heiloo. We hebben een wethouder minder dan 

Langedijk. En ook een wethouder minder dan Heerhugowaard. Dat een politieke ruzie leidt tot 

schade is niet raar. Maar hierbij zitten de grootste slachtoffers niet in de raad. Alkmaar en haar 

inwoners zijn de grootste slachtoffers. We zijn op dit moment een hele stad met een half bestuur. 

De drie partijen die nu samen een coalitie vormen hebben hier een verantwoordelijkheid in. We 

hebben uit de krant en uit enkele verklaringen begrepen dat het hierbij blijft. Er komt geen extra 

wethouder bij. GroenLinks heef hier grote moeite mee. We hebben grote uitdagingen in Alkmaar. Na 

de verkiezingen kan het zomaar nog eens drie maanden duren voordat er een nieuw college zit. Ook 

de komende periode vraagt om een krachtig en volwaardig bestuur. Niet om een bestuur waarbij de 

taken van de twee wegstuurde wethouders er even bij gedaan wordt. Onze oproep aan de drie 

coalitiepartijen is dan ook om voor versterking te gaan zorgen. Drie wethouders voor een gemeente 

met meer dan honderdduizend inwoners en deze uitdaging is wat ons betreft niet verantwoord. 

Dank allen voor het aanhoren van mijn betoog. 

 

 


